

CBC Presents
**POLARIS
MUSIC
PRIZE**

SLAIGHT FAMILY HERITAGE PRIZE



2026 Slaight Family Polaris Heritage Prize Voting Is Now Open

Public voting for the 2026 Slaight Family Polaris Heritage Prize has opened and the nominees are in.

The companion award to the Polaris Music Album Prize, winners and nominees for the Heritage Prize are also Canadian albums of artistic distinction, without regard to sales, genre or affiliation. This is our version of a hall of fame where we honour meritorious Canadian albums that predate when Polaris began in 2006.

Two of this year's 12 nominated albums will receive the Heritage Prize designation. One album will be chosen by public vote campaign, and a second will be determined by a Heritage Prize jury made up of music media and music historians.

The 2026 Polaris Heritage Prize-nominated albums are:

- Annihilator - Alice in Hell
- Les Colocs – Les Colocs
- Richard Desjardins - Tu m'aimes-tu
- Willie Dunn - Willie Dunn
- Mort Garson - Mother Earth's Plantasia
- Sarah Harmer - You Were Here

k.d. lang & the Reclines - Absolute Torch and Twang
Joni Mitchell - Court and Spark
Muzion - Mentalité moune morne (Ils n'ont pas compris)
Rough Trade - Avoid Freud
Various - Kwakiutl: Indian Music of the Pacific Northwest
The Watchmen - McLaren Furnace Room

Go [HERE](#) to vote.

The albums from Mort Garson, Sarah Harmer, k.d. Lang, Joni Mitchell and Rough Trade have made the finalist pool of previous Heritage Prize juries. The albums from Annihilator, Les Colocs, Muzion, Willie Dunn, Richard Desjardins, The Watchmen and the Kwakiutl anthology are all receiving their first Heritage Prize nominations. Mitchell has received a previous Heritage Prize designation in 2015 for her 1971 album, *Blue*.

Heritage Prize balloting officially opened on Wednesday, August 5. Voters will be able to submit ballots once per day until voting close on Friday, August 21 at 8 pm ET / 5 pm PT. For the second consecutive year the two new Heritage Prize designations will be revealed live at the [Polaris Concert & Award Ceremony](#), taking place Tuesday, September 22, at Massey Hall in Toronto. To celebrate the launch of this year's Heritage Prize campaign Polaris is offering 15% off tickets to the event with the code **POLARIS15**.

Forty-three albums have received Heritage Prize designation since its introduction in 2015. Last year's winners were Jane Siberry's 1985 art pop album *The Speckless Sky* as selected by the Heritage Prize jury, and The Organ's 2024 alternative noir record *Grab That Gun* chosen by public vote. Other past winning albums include Leonard Cohen's *Songs Of Leonard Cohen*, Skinny Puppy's *Bites*, Dream Warriors' *And Now The Legacy Begins*, Lhasa de Sela's *La Llorona* and Cowboy Junkies' *The Trinity Session*.

CBC presents the 2026 Polaris Music Prize. The Slaughter Family Heritage Prize was created in partnership with the Slaughter Family Foundation. This project is funded in part by FACTOR, the Government of Canada, and Canada's private radio broadcasters. It is supported by SiriusXM Canada, Ontario Creates, the Government of Ontario, the Ontario Cultural Attractions Fund, and the Slaughter Family Foundation.

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity.

About Slight Music

Slight Music was started in 2011 with a mandate to support the Canadian Music community through a variety of initiatives, and to develop Canadian talent via strategic partnerships with industry peers.

www.slightmusic.com

Polaris Music Prize media:

Aaron Brophy

aaron.brophy@polarismusicprize.ca

Media assets (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):

polarismusicprize.ca/media

Pw: m3d1a



Watch the 2026 Slight Family Polaris Heritage Prize nominee video

CBC Présente
**PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS**

**PRIX DU
PATRIMOINE
DE LA FAMILLE
SLAIGHT**



La Période De Vote Pour Le Prix Du Patrimoine Polaris De La Famille Slaight 2026 Est Lancée

Votez dès maintenant pour le [Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight](#) 2026.

Les albums canadiens lauréats ou finalistes pour le Prix Polaris De L'Album Musical, une distinction associée au Prix de musique Polaris, sont aussi des œuvres qui se distinguent sur le plan artistique, sans égard à la popularité commerciale, au genre musical ou à l'affiliation. C'est notre version d'un temple de la renommée, grâce auquel nous honorons les albums canadiens emblématiques qui datent d'avant la création du Polaris, en 2006.

Deux des 12 albums en nomination recevront le Prix du patrimoine 2026. L'un sera choisi par un vote du public, et l'autre, par un jury du Prix du patrimoine composé de journalistes musicaux et d'historiennes de la musique.

Les albums en lice pour le Prix du patrimoine Polaris 2026 sont :

Annihilator - Alice in Hell
Les Colocs – Les Colocs
Richard Desjardins - Tu m'aimes-tu
Willie Dunn - Willie Dunn
Mort Garson - Mother Earth's Plantasia
Sarah Harmer - You Were Here

k.d. lang & the Reclines - Absolute Torch and Twang
Joni Mitchell - Court and Spark
Muzion - Mentalité moune morne (Ils n'ont pas compris)
Rough Trade - Avoid Freud
Various - Kwakiutl: Indian Music of the Pacific Northwest
The Watchmen - McLaren Furnace Room

Pour voter, c'est par ici : <https://polarismusicprize.ca/fr/prix-du-patrimoine/>

Les albums de Mort Garson, Sarah Harmer, k.d. Lang, Joni Mitchell et Rough Trade avaient déjà fait partie des finalistes de précédents jurys du Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight. Les albums d'Annihilator, Les Colocs, Muzion, Willie Dunn, Richard Desjardins, The Watchmen et de l'anthologie Kwakiutl reçoivent quant à eux leur toute première nomination au Prix du patrimoine. Joni Mitchell avait déjà reçu une distinction du Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight en 2015 pour son album *Blue*, paru en 1971.

Le vote pour le Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight a officiellement débuté le mercredi 5 août. Le public pourra voter une fois par jour jusqu'à la clôture du scrutin, le vendredi 21 août à 20 h HE / 17 h HP. Pour une deuxième année consécutive, les deux nouvelles œuvres honorées par le Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight seront dévoilées en direct lors du Concert et cérémonie de remise des prix Polaris, qui aura lieu le mardi 22 septembre au Massey Hall de Toronto. Pour souligner le lancement de la campagne de cette année, Polaris offre 15 % de rabais sur les [billets](#) de l'événement avec le code **POLARIS15**.

Depuis sa création en 2015, 43 albums ont reçu une distinction du Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight. Les lauréats de l'an dernier étaient *The Speckless Sky* (1985) de Jane Siberry, choisi par le jury du Prix du patrimoine, et *Grab That Gun* de The Organ, sélectionné par le vote du public. Parmi les autres albums honorés au fil des ans figurent *Songs Of Leonard Cohen* de Leonard Cohen, *Bites* de Skinny Puppy, *And Now The Legacy Begins* de Dream Warriors, *La Llorona* de Lhasa de Sela et *The Trinity Session* de Cowboy Junkies.

CBC présente le Prix de musique Polaris 2026. Le Prix du patrimoine de la famille Slaight a été créé en partenariat avec la Fondation de la famille Slaight. Ce projet est financé en partie par FACTOR, le gouvernement du Canada et les radiodiffuseurs privés du Canada. Il est soutenu par SiriusXM Canada, Ontario Créatif, le gouvernement de l'Ontario, le Fonds pour les attractions culturelles de l'Ontario et la Fondation de la famille Slaight.

À Propos Du Prix De Musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est un organisme sans but lucratif qui honore et récompense chaque année les artistes ayant créé des œuvres musicales canadiennes de grande qualité. Un groupe sélectionné de critiques musicaux évalue les albums admissibles et décerne le Prix sans tenir compte du genre musical ni de la popularité commerciale.

À Propos De Slight Music

Fondée en 2011, Slight Music a pour mission de soutenir la communauté musicale canadienne par l'intermédiaire de diverses initiatives et de faire rayonner les talents d'ici grâce à des partenariats stratégiques avec les acteurs de l'industrie.

www.slightmusic.com

Relations médiatiques du Polaris :

Aaron Brophy

aaron.brophy@polarismusicprize.ca

Matériel promo (logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, extraits audio)

polarismusicprize.ca/media

Mot de passe : m3d1a

CBC Presents
**POLARIS
MUSIC
PRIZE**

CBC Présente
**PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS**

FACTOR | Canada



SiriusXM

SOCAN



MAC



blogTO